



Dr. Jean Steckle D.Ph.
January 17, 2003

Jean died peacefully, at her Heritage Farm home, on Friday, January 17, 2003, after a long struggle with cancer. She is survived by a brother as well as several nieces, nephews and cousins. Funeral services were held at Trinity United Church in Kitchener on January 22.

Jean was a graduate of the University of Guelph, Cornell University and the University of Reading. She had a long career in nutrition, serving the United Nations in Africa and Rome, the International Development Research Centre, and Health Canada. Jean was employed by IDRC from 1970 to 1976 as an Associate Director-Nutrition, first in Ottawa and at the Regional Office in Dakar beginning in 1973.

Her retirement years were devoted to establishing the J. Steckle Heritage Homestead, where she developed programs related to agriculture, food and nutrition for youth, families and various community groups. Her Agriventure farm camp and the programs of the Homestead have been a delight to thousands of local youth in recent years. Further information on Jean's great contribution and accomplishments can be found at:

<https://www.lib.uoguelph.ca/archives/our-collections/regional-early-campus-history/alumni/jean-steckle/>

Jean est décédée paisiblement à la maison de sa Heritage Farm le vendredi 17 janvier 2003 après un long combat contre le cancer. Elle laisse un frère ainsi que plusieurs nièces, neveux et cousins. Le service funèbre a eu lieu à la Trinity United Church de Kitchener le 22 janvier.

Jean avait fait ses études aux universités de Guelph, Cornell et Reading. Au cours de sa longue carrière en nutrition, elle a travaillé aux Nations Unies en Afrique et à Rome, au Centre de recherches pour le développement international et à Santé Canada. Jean a été au CRDI de 1970 à 1976 à titre de directrice associée–Nutrition, d'abord à Ottawa et ensuite au bureau régional de Dakar à partir de 1973.

Après sa retraite, elle s'est consacrée à l'établissement de la J. Steckle Heritage Homestead où elle a mis sur pied des programmes en agriculture, alimentation et nutrition pour les jeunes, les familles et divers groupes communautaires. Son camp agricole Agriventure et les programmes de la Homestead ont fait la joie de milliers de jeunes de la région ces dernières années. Pour en savoir davantage sur la contribution et les réalisations importantes de Jean, consultez : <https://www.lib.uoguelph.ca/archives/our-collections/regional-early-campus-history/alumni/jean-steckle/>